
 
Tanssiopistotoiminnan aloittaminen Pyhäjärven kaupungin toimintana 1.8.2024 lukien 
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Valmistelija Hyvinvointijohtaja Jouni Tilli 

 
Kaupunginhallitus päätti 16.4.2024 § 100, että tanssiopistotoiminnan 
aloittaminen 1.8.2024 lukien Pyhäjärven kaupungin toimintana valmistellaan 
talousarviomuutoksena ja tuodaan kaupunginvaltuuston päätettäväksi 
kesäkuussa 2024. Kaupunginhallitus päätti saattaa asian (kohta 5) tiedoksi 
valtuustolle. 
 
Kaupunginvaltuusto merkitsi asian tiedoksi kokouksessaan 29.4.2024 § 28.  
 
Taiteen perusopetuksesta annetun lain (633/1998) 2 §:n mukaan kunta voi 
järjestää taiteen perusopetusta. Tanssiopistotoiminnan siirron 
tarkoituksena on mahdollistaa edellä mainitun lain mukaisen, 
tavoitteellisen, tasolta toiselle etenevän ja ensisijaisesti lapsille sekä 
nuorille järjestettävän tanssinopetuksen jatkuminen keskeytyksettä 
Pyhäjärven, Haapajärven, Kärsämäen, Reisjärven, Nivalan, Ylivieskan ja 
Sievin alueella. Tanssiopisto Uusikuussa on reilut 400 opiskelijaa, joista 
noin 50 on Pyhäjärveltä. Nykyiset jäsenkunnat ovat toimielinten 
päätöksillään sitoutuneet tanssiopistotoiminnan tukemiseen 
kuntaosuuksillaan Pyhäjärven kaupungin siirtyessä toiminnan ylläpitäjäksi.  
 
Tanssiopistotoiminta on tarkoitus sijoittaa hyvinvointilautakunnan 
alaisuuteen vapaa-ajan koulutuksen tulosalueelle. Tanssiopiston 
toimintatuotot koostuvat kuntaosuuksista, oppilasmaksuista ja 
opetustoiminnan valtionosuudesta sekä muista tuotoista, kuten 
kevätkiertueen lipputuloista. Toimintamenot puolestaan koostuvat pääosin 
henkilöstökuluista sekä muista kuluista, kuten matkakuluista. Ajanjaksolla 
1.8.2024 - 31.12.2024 toimintakatteen netto on -4 290 euroa. Tarkempi 
tuottojen ja kulujen erittely on oheismateriaalina. Asiaa on esitelty 
Pyhäjärven kaupungin hyvinvointilautakunnalle 29.5.2024 (§ 82).    
 
Pyhäjärven kaupunki on hakenut opetus- ja kulttuuriministeriöltä taiteen 
perusopetuksesta annetun lain 11 §:n mukaista opetustuntimäärään 
perustuvaa valtionosuutta 1.1.2025 alkaen. Pyhäsalmen Tanssi ry:n 
hallitus on 25.4.2024 päättänyt pyytää OKM:ltä taiteen perusopetuksen 
järjestämisluvan peruuttamista 1.1.2025 alkaen. Samalla yhdistys pyysi 
ministeriöltä tuntiperustaisen valtionosuuden siirtämistä Pyhäjärven 
kaupungille kaupungin järjestämislupahakemuksen mukaisesti. 
 
Toiminnan siirtyessä Pyhäjärven kaupungille 1.8.2024 alkaen on 
suunniteltu, että tällä hetkellä tanssiopiston ylläpitäjänä oleva Pyhäsalmen 
Tanssi ry. ostaisi sille myönnetyllä opetustuntikohtaisella valtionosuudella 
Pyhäjärven kaupungilta tanssin opetuspalvelun ajalla 1.8. - 31.12.2024 
taiteen perusopetuksesta annetun lain 4 §:n mukaisesti. Pyhäjärven 
kaupunki puolestaan laskuttaisi kuntaosuudet ja oppilasmaksut. Järjestely 
on tarpeen siksi, että opetus- ja kulttuuriministeriöltä haettava 
tuntiperustainen valtionosuus päätetään valtion budjetin yhteydessä, eikä 
sitä voi saada uutta päätöstä ja maksatusta kesken kalenterivuoden, 
vaikka opetuksen järjestäjä vaihtuisikin. Järjestelyä koskevaa sopimusta on 
valmisteltu yhdessä Uusikuun rehtorin kanssa, ja sopimusluonnos on 
annettu tiedoksi OKM:lle. 
 



Pyhäsalmen Tanssi ry. ei kokouksessaan 11.6.2024 hyväksynyt yllä 
mainittua yhteistyösopimusta vaan ilmaisi halunsa neuvotella asiasta 
edelleen. Talousarvioesitys on laadittu ottaen huomioon sen, ettei 
loppuvuoden 2024 osalta kaupunki saa valtionosuutta toimintaan. Mikäli 
neuvottelut yhdistyksen päättyvät kuitenkin sopimukseen, paranee 
muutostalousarvion toimintatuotot sekä edelleen toimintakate (netto). 
 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Kiviniemi Henrik 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää esittää tanssiopistotoiminnan aloittamista 
koskevan muutosesityksen vuoden 2024 talousarvioon 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi seuraavasti: 
 
Hyvinvointipalvelut: 
Käyttötaloustulojen lisäys yhteensä 76.355 € 
Käyttötalousmenojen lisäys yhteensä -80.645 € 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi kaupunginjohtajan päätösehdotuksen. 
 
 
 
Kvalt 26.06.2024 § 52    
67/02.02.00/2023    
 
  
Päätös Kaupunginvaltuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen. 
 
 


